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Wittinghoff Tamás polgármester: Köszönti a megjelent vendégeket, a Képviselő-
testület  tagjait,  a  kollégákat  s  mindazokat,  akik  a  televízió  képernyőin  keresztül
kísérik  figyelemmel  a  munkájukat.  Arra  szeretne kérni  mindenkit,  foglaljon  helyen
annak érdekében, hogy el tudják kezdeni a munkájukat. A Képviselő-testület minden
évben  két  közmeghallgatást  tart,  ez  egy  képviselő-testületi  ülés,  tehát  meg  kell
állapítania  a  határozatképességet.  Jelen  esetben  nincs  nehéz  dolga,  mivel  pár
perccel ezelőtt fejeztek be egy rendkívüli testületi ülést, s a képviselő-testület azóta
csak bővült, nem csökkent a létszáma. A képviselő-testület határozatképes, az ülést
1712 órakor megnyitja. 

Minden  alkalommal,  mikor  közmeghallgatást  tartanak,  igyekszik  az  aktuális  év
adatait, különböző dokumentumokat, terveket ismertetni. Most is igyekezni fog ezt
viszonylag  gyorsan  megtenni  annak  érdekében,  hogy  minél  előbb  a  budaörsi
lakosoké legyen a szó. Úgy látja, sokan már az adventre készülnek, mert viszonylag
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szűk létszámmal vannak jelen az érdeklődök, de természetesen ez nem jelenti azt,
hogy nem állnának ugyanúgy rendelkezésre, mintha teltház lenne. 

Tehát 2014. évről szeretne néhány szót szólni, amely persze átnyúlik előzményeit
illetően is korábbi időszakokra. A prezentációk eleje arról szól, hogy miből élnek, mi
az a forrás, amelyből igyekeznek a leghatékonyabban a város feladatait ellátni és a
különböző  fejlesztéseket  finanszírozni.  Természetesen  a  városban  működő
gazdasági háttér az, amely ezt biztosítja, hogy kisebb-nagyobb meredekséggel, de
stabilan  folyamatosan  növekszik  azon  vállalkozások  száma,  amelyek  Budaörsön
működnek.  Ugyanez  elmondható  a  lakónépességről  is.  Itt  nyilván  a  2010.  évi
időszakig az a nagyon meredek görbe azt jelzi, hogy akkor volt sokkal intenzívebb a
fővárosból történő kiköltözés. Nem az érdeklődés csökkent jelentősen azóta, hanem
nyilván a beépíthető lehetőségek, tehát az új birtokba vehető ingatlanok száma az,
amely visszafogottabb, de még mindig növekvő lakosságlétszámot eredményeznek
és lassan – ez  még pár  száz főn  múlik  –  bár  mindig azt  szokta  mondani,  hogy
vélhetően többen élnek Budaörsön, mint 29.489 fő, tehát hamarosan 30.000 fős lesz
a település.  Jelzi,  vannak olyan lakosok,  akik  nem ide vannak bejelentve,  mégis
életvitelszerűen náluk élnek. 

A helyi adóbevételek diagramjából az látható, hogy volt bizony egy komoly visszaeső
szakasz, ezt gondolja a jelenlévőknek már nem kell elmondania, ezt már mindenki
unos-untalan  tudja,  ahogy  a  válság  eredményezte  azt  a  megtorpanást,  amely  a
2008-as évet követően látható, de aztán a trend 2011. év után megfordult. Lassan
elérik a 2008. évi szintet, s hát remélik, a gazdaság lassan magára talál, mert ez
nagyon  fontos  nemcsak  a  település,  hanem nemzetgazdasági  szempontból  is.  A
helyi iparűzési adóbevételek természetesen az előbbi ábrához hasonlóan mutatják a
tendenciát,  ehhez  szerinte  különösebb  magyarázat  nem  szükséges,  az  viszont
látható ebből, hogy itt is már lassan elérik a 2008. évi maximum értéket s ez a 8
Milliárd forintnyi iparűzési adóbevétel azt eredményezi, hogy a városok között az egy
főre eső iparűzési adó tekintetében Budaörs vezeti a rangsort. Azt is elmondhatják,
bár az a diagram itt nem szerepel, hogy volumenben is csak megyei jogú városok
azok, amelyek megelőzik a települést. Sokkal vagy legalább ennyire fontos az, hogy
a KSH többször végzett vizsgálatot a tekintetben és 2011. évben utoljára már 30
mérőszám vagy talán azt is meghaladó szempontrendszer alapján vizsgálta, hogy az
adott  településeken  az  élet  minősége  milyen,  hogyan  használják  fel  az  adott
erőforrásokat,  amelyek  rendelkezésre  állnak.  Nyilván  itt  az  egészségügytől  az
oktatáson  át,  a  közterületek  állapotán  a  környezetvédelmi  szempontok
érvényesülésén,  az  ott  élők  hogyan  ítélik  meg  a  települést,  nagyon  sokféle
szempontot  vizsgálnak.  E  tekintetben  is  Budaörs  az  élen  végzett  és  láthatóan
kiemelkedik a többi település közül. 

Az  idei  évben  a  legfontosabb  fejlesztések  tekintetében  nagy  meglepetések
nincsenek,  ha  a  lakosságszám  növekedést  ismét  felidézik  magukban,  milyen
diagramot  mutatott.  Folyamatos  versenyfutásban  vannak  oktatási  intézmények
tekintetében és hát természetesen szeretnék az uszoda és sportcsarnok fejlesztése
kapcsán  is  elmondható,  de  majd  a  későbbi  diagramokból  is  látszik,  az
életminőséghez,  egészséges  életmódhoz  hozzátartozó  fejlesztéseket  is
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megvalósítani, de az óvoda és az iskolabővítés a meghatározó, s szerinte egy ideig
a település számára komoly feladatot és kihívást fog jelenteni. 

Másik  terület,  ahol  szintén  igyekszenek  a  restanciát  ledolgozni  s  nyilván  mindig
vannak  s  most  is  vannak  olyan  területek,  ahol  ilyen  feladataik  vannak.  Itt  a
rangsorolást  a  Képviselő-testület  a  Városépítési  Iroda  javaslata  alapján  végzi  el:
utca, út és járdaépítési feladatokról van szó. Nem olvassa fel, mindenki tudja követni
a mögötte lévő ábrán. Látszik, hogy az idei év elég sok területre kiterjedt. Nagyon
fontosnak  tartják,  –  ahogy  mondta  s  utalt  rá  –  hogy  minél  több  sport  és
szabadidőpark,  zöldterület  jelenjen  meg a  településen vagy éppen a  törökugratói
Kövirózsa tanösvény is említhető, szóval olyan legyen a település arculata és olyan
lehetőségeket nyújtson, hogy a szabadidő eltöltésére, az egészséges életmódra is
adjon lehetőséget. Vannak itt is további zöldterület fejlesztések, a Hosszúréti patak
mellett,  kamaraerdei  műfüves pálya  építése,  lehetne hosszasan még sorolni.  Azt
gondolja  ezeket  a  képek  is  önmagukért  beszélnek.  Természetesen  az
intézményeknél  is  igyekszenek  minél  több  ilyen  területet  kialakítani.  Nyilván  a
sportlétesítmények és a sportpálya bővítése, fejlesztése egyfelől összefügg azzal a
korábbi  szándékukkal  is,  amelyről  már  említést  tett,  az  egészséges  életmódra
vonatkozó  megjegyzéssel,  de  a  mindennapos  testnevelés  is  egy nagyon  komoly
kihívás. Ezzel valamennyi oktatási intézmény az országban folyamatos küzdelemben
van, hogy teljesíteni tudja, a feltételeket biztosítani tudja. Másik nagy problémakör a
településen: a felszíni vízelvezetés. Ezzel kapcsolatosan is történtek fejlesztések, az
idei  évben  ez  látható  a  diagramon.  A  tervezett  beruházásaik  között  is  vannak
intézménybővítések,  nem véletlen itt  is  az óvoda, gimnázium, tornacsarnok,  tehát
amelyeket eddig elmondott. Ez a diagram is ezt támasztja alá és különböző TAO-s
fejlesztésekből, tehát amely nem önkormányzati költségvetési forrás, hanem a cégek
által  biztosítható  fejlesztések  ezek  a  sportpályákhoz  reményeik  szerint  kellő
finanszírozási hátteret fognak nyújtani. Vannak további fejlesztési elképzeléseik: pl.
az  egyik  képen  a  Közösségi  Ház  látható,  a  Jókai  Mór  Művelődési  Központ  egy
tagintézménye a lakótelepen. A felsorolásból látható, megint csak vannak oktatási
intézmények,  de a buszpályaudvar,  a  fecskeházak és  számos más olyan terület,
amely már ismert a képviselő-testület előtt, de egyenlőre még a források nem álltak
rendelkezésre,  a  tervezésük folyamatban van,  ahogy a források ezt  megengedik,
bővíteni,  fejleszteni  fogják  ezeket  a  területeket.  Rövidesen,  a  napokban  elinduló
beruházásról  van szó,  ahol  önkormányzati  forrás nem volt  szükséges a  12 éves
megtérülés  alatt  és  banki  finanszírozási  háttérrel  valósítja  meg  a  kivitelező  s
gyakorlatilag a megspórolt áram az, amelyből visszanyeri a beruházás összegét. Ez
is  egyfajta  zöldülés,  ha  más  jellegű  zöldülés,  mint  a  parkok  építése,  hogy  egy
jelentős,  63%-os  energia  megtakarítást  eredményező  s  a  megfelelő  világítás
minőségét  tekintve  egyenértékű  vagy  annál  jobb  közvilágítási  rendszer  alakul  ki
3.880 db lámpatestre cserélésével. 

2014. január 1. napjával a képviselő-testület elfogadott egy új szociális rendeletet.
Bizonyára  sokan  találkoztak  vele  s  jómaguk  is  aggodalommal  nézték,  hogy  a
költségvetési törvény jövőre a szociális területre milyen forrásokat enged biztosítani.
Nagyon bízik abban, hogy ez a város rendeleteit nem fogja érdemben érinteni. Ahogy
most látják a költségvetésük forrásai nagyjából olyan volumennel fognak rendelkezni
a központi költségvetésben, bár hozzáteszi a legnagyobb része a költségvetésnek
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saját  bevétel  és  ez  így  lesz  jövőre  is.  Nem  fog  érdemben  változni  a  központi
költségvetésből  származó  bevétel  sem,  tehát  nem  fogja  érinteni  azt  az
ellátórendszert, amelyet nagyon fontosnak tart. Szokták mondani, hogy Budaörs egy
gazdag település, ez igaz, de itt is élnek olyan emberek, akiknek a lehetőségei, a
munkahely  elvesztése  vagy  éppen  a  hitelállományuk  miatt  nem  a  legjobbnak
mondható. S a relatív szegénység is egy nagyon komoly dolog, tehát nekik nagyon
fontos,  hogy  odafigyeljenek  azokra,  akik  bármilyen  segítségre  szorulnak.  Ez  a
szociális  kalauz,  amelynek  a  képét  itt  lehet  látni,  összefoglalja  mindazon  ellátási
formákat,  amelyekre  a  budaörsi  önkormányzat  lehetőséget  biztosít,  úgyhogy
érdemes ezt is forgatni annak, akinek ilyen jellegű problémái vannak. 

Egy újítás: az idei évben vezették be, munkaidőn túl is segít a hivatal. 12 munkatárs
végzi,  a  projektet  európai  uniós  forrásból  finanszírozták,  s  egy olyan lehetőséget
biztosít  otthonról  is  és  a  munkahelyről  is  segítenek  a  kollegák,  s  az  ügyek
elindításában ez egy könnyebbséget jelent, mire már ideérnek hozzájuk az ügyfelek,
addigra tisztában vannak mindazzal, mit kell hozni. Nyilván ez lerövidíti azt az időt,
amely egy ügy intézésével el kell tölteni. Mindenki számára az idő egy nagyon fontos
faktor, ahogy mondani szokták: pénz. Az idei év újdonsága volt az Agrárgazdasági
Bizottság által létrehozott piackezdeményezés. Arról is szó van, hogy valószínűleg
majd egy ilyen a Templom téren is létre fog jönni, hogy ez milyen formában, arra ma
még  pontos  választ  nem  tud  adni,  de  vélhetően  ez  is  meg  fog  valósulni.  A
tömegközlekedés  egy  nagyon  fontos  és  örökzöld  téma.  Ennek  két  vetülete  van
Budaörs tekintetében. Az egyik az önkormányzat által finanszírozott belső buszjárat,
amelyet a HOMM Kft végez, a másik pedig a BKK, amelynek a sorsa úgy tűnik a
tegnapi fővárosi közgyűlési döntéssel megpecsételődött, helyette valamilyen holding
fog létrejönni.  Ma tárgyaltak  éppen a BKK munkatársaival,  akikről  nem is  tudják,
hogy egyáltalán a jövőben mennyiben lesznek a cég részéről döntési vagy egyéb
pozícióban,  de  mindenesetre  nekik  azokkal  kell  tárgyalniuk,  akik  a  jelenlegi
szolgáltatást biztosítják. Azt nem nagyon látják most még át, hogy ez az átalakulás
hogyan fog zajlani, de az információi szerint viszonylag gyorsan. Azt el kell mondani,
itt  nagyon  nincsenek  megelégedve  egyik  szolgáltatással  sem,  vagy  nem nagyon
vannak  megelégedve,  ki-ki  a  saját  belátása  szerint  ízlelgesse  ezt  a  mondatot.
Alapvetően azt problémának látják, hogy a 4-es metró megindulásával új  vonalak
jöttek létre, s ezzel kapcsolatban sok észrevételt láttak, de erre lehet azt mondani,
hogy amíg kialakul  a  tényleg  közlekedési  rend,  addig  türelemmel  kell  lenni  és  a
forgalomadatok alapján ez majd szép lassan beáll. Azzal már végképp nem, hogy az
első ajtós felszállás milyen módon lett rászabadítva – ha úgy tetszik – a településre.
Itt  kötöttek  egy  megállapodást,  amelyben  a  BKK  vezetése  partner  volt,  hogy
csúcsidőben ez semmiképp ne történjék, de azt látják, hogy bizony ennek ellenére a
BKK sofőrjei  ezt  nem tartják  tiszteletben.  Ez az egyik  olyan terület,  ahol  nagyon
összevonták a szemöldöküket, ehhez hozzátartozik az is, miszerint az volt az állítás,
hogy ezt mindenhol bevezették. Amikor az ember Budakeszin jár, akkor meg látja,
hogy a buszokon ez a figyelmeztetés már nincs kiírva. Erre már vakarták a fejüket a
BKK még éppen hivatalban lévő munkatársai, ebben szigorúak lesznek. Az, hogy ki
lesz a szerződéses felük, ezt még Jegyző Úr sem fogja tudni megmondani, de lejár
rövidesen az a szerződés,  amely alapján szolgáltatnak. Azt  szokták mondani,  aki
fizet, az rendeli a zenét. Azt gondolja, e tekintetben is miután Budaörs első között
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kötött  annak  idején  –  s  ez  most  már  évtizedes  múlttal  bír  ez  a  történet  –
megállapodást  a  BKV-val  arra,  hogy  magasabb  színvonalon  és  egyébként  azon
szolgáltatásokat megfelelő minőségben biztosítsa az itt élők számára, mint amit a
BKV nyújt. Azt gondolja, hogy az a több százmillió forintos összeg, amelyet erre a
város fordít s ráadásul többe is kerül a budaörsieknek ez a szolgáltatás, elvárhatják,
hogy  egy  olyan  szerződést  kössenek,  amely  a  településen  élők  elvárásainak  is
megfelel. A HOMM Kft-vel kapcsolatban épp most folyamatban van egy kényelmetlen
ügy.  Nagyon  sokszor  tapasztalják,  hogy  a  sofőrök  nem  megengedhető  módon
viselkednek és bánnak az utasokkal. Tegnap egy olyan szituáció alakult ki, amelyben
többen megsérültek és a buszvezető még meg sem állt, úgyhogy ezúton is akiket
érint,  azoktól  elnézést  kérnek.  S  ha  nézik  azok  az  utasok  ezt  a  műsort  ezen  a
televízión keresztül, akkor jutassák el hozzájuk, mert ebben az ügyben mindenképp
feljelentést fog tenni, mert olyan sérülések történtek, amelyek hetekig húzódhatnak s
a buszvezető meg sem állt, mikor figyelmeztették arra, mi történt. Elnézést kér, hogy
egy ilyen  dolgot  is  elmondott,  de  azt  gondolja,  hogy fontos,  mindenki  mindennel
tisztában legyen. Például azzal is, hogy az Illyés Gimnázium őrzi azt a presztízst,
amit kivívott az iskolák között. Nemcsak a szakközépiskolája a legjobb, de megyei
szinten a gimnáziuma s a vegyesek között is nagyon jól szerepel. Ez már nagyon
tartós  állapot,  úgyhogy  nagyon  büszkék  lehetnek  arra,  hogy  egy  ilyen  oktatási
intézmény  van  a  városban,  amelyről  azt  gondolja  egy  kulturális  központja  is  a
településnek. A minap kapta meg a település a kerékpáros barát település címet, ezt
a Nemzeti  Fejlesztési  Minisztérium a Kerékpárosok Magyarországi  Szövetségével
hirdette meg és adományozza oda s egy évig viselheti ezt a díjat egy település. 

Elmondja továbbá, hogy hétvégén még az első adventi gyertyagyújtó ünnepség is
sorra  kerül  a  Templom  téren.  Mindenkinek  ajánlja  figyelmébe,  hogy  kísérjék
figyelemmel a programokat, mert gyakorlatilag 2-3 héten keresztül nagyon tartalmas
műsorral, rendezvényekkel lehet találkozni. Persze még egy kicsit korai, de reméli,
mindenkinek  szépen  fognak  telni  azok  az  ünnepek,  amelyek  kicsit  komorabb,
szürkébb, de kifehéredő december is tud nyújtani számukra. Ennyi volt, amit gondolt
elmondani  a 2014.  évről.  Innentől  kezdve a budaörsi  lakosoké a lehetőség.  Kéri,
hogy a hozzászóló a mikrofonba mondja a nevét és legyen tekintettel a többiekre.
Amilyen kérdésre tudnak, helyben válaszolnak a jelenlévő munkatársakkal.  Amely
kérdésre helyben nem tudnak válaszolni, rövid időn belül írásban reagálnak. 

Dr. Hardi Géza, frankhegyi lakos: Nagyon szomorú az a dolog, amelyről szeretne
szót  ejteni,  illetve  sajnos nemcsak a  Frankhegyet  érintő  dologról  van szó,  bár  a
Frankhegy a szívükhöz nőtt.  Az utóbbi időben a közbiztonság a városban javul, a
Frankhegyen viszont elviselhetetlenné válik. Mire alapozzák ezt? 2011. évben egy fél
kilométeres  vonzáskörzetben  a  Frankhegy  és  a  Szállások  csatlakozásánál  egy
betörés történt  nap közben,  2012.  évben ez a szám duplázódott,  2013.  évben 3
betörésük volt,  s  2014.  évben sajnálatos módon az  utolsó  félévben hét  rablásos
betörés volt  fényes nappal.  Az egyik szomorú áldozat jómaga, illetve jómaga volt
2011.  évben  is.  Hiába  szerelnek  az  ablakokra  rácsot,  szerelnek  fel
riasztóberendezéseket,  kamerákat,  stb.,  a helyzet  tarthatatlan,  ennek -  azt  hiszi  -
mindannyian tudják, mi az oka. Az egyik sértett fél, akit a Tölgy utcában raboltak ki
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pár hónappal  ezelőtt,  a  következőket  írta:  „A betöréses lopások száma az elmúlt
időben a városban valószínűleg nem nőtt, hanem az elkövetések helyszíne változott
meg. Ezt észleljük mi sajnos. A városi lakótelepi egyre fokozódóan terjedő védelmi
rendszerek  arra  késztetik  az  e  tevékenységből  élőket,  hogy  kevésbé  veszélyes
területen  végezzék  munkájukat.  A  megszámlálhatatlan  rejtekhely,  megfigyelőhely
házunk közvetlen közelében akár kockázatmentes és sajnos szinte minden esetben
eredményes búvóhely akár napokig is a betörők rendelkezésére áll. Sajnos azt kell
mondania, hogy a járőrözés naponta akár tízszer sem vezet eredményre, hiszen a
betörő  kifigyel,  elbújik,  a  rendőr  jön,  elmegy,  ha  a járőr  elment,  pár  perc  alatt  a
betörést elvégzi, a rab az épületet kirabolja és a menekülő úton eltűnik. Ez 10 percet
vesz  igénybe  és  a  lakás  kiürül.  Az  egyetlen  megoldás,  amíg  be  nem  települ  a
környék, egy civil járőr szolgálat napközben is szükségszerű volna, talán a mozgások
elrettentenék vagy gondolkodásra késztetnék a betörőket. Ha a zsiványok állandó
mozgást tapasztalnak, talán el fognak szokni a területről, más területre mennek el.”

Az illetőhöz szombat déli időkben egy óra távollétük alatt törtek be, két kaukázusi
juhászkutyájuk van, semmi sem riasztja vissza a betörőket. A kutya nem érdekli őket,
sőt ahol kutya van, szinte felhívás most már a táncra a betörőknek, mert ott laknak és
van mit  elvinni.  Lehet kicsit  kikarikázta a sértett  fél  az esetet,  de azt hiszi,  hiába
tesznek bármit is, a betörőket nem fogják tudni elriasztani. Mindig azt hallják, hogy az
éves beszámolójában a rendőrkapitány úr a fokozódó, javuló közbiztonságról beszél.
Kérdi, hogy lehet ez. Pontosan egy hónappal ezelőtt fényes nappal 10 és 14 óra
között  rabolták  ki  őket,  a  2011.  évi  betörés  után  minden  nyílászárót  kicseréltek,
kutyákat cseréltek, kutyáik vannak, vasrácsokat helyeztek fel.  Semmi nem riasztja
őket  vissza,  most  már  nagyon  jól  tudják,  hogy a  kutyákat….  (Wittinghoff  Tamás
polgármester kérdi, hogy tudtak bemenni a vasrácson? Levették a rácsot?) Vandál
módon az egész nyílászárót kifeszítették, kitépték és bementek. Arra is volt idejük,
kifigyelik rendszeresen, hiszen a saját fészerben lévő csákánnyal feszítették fel és ki
a nyílászárót a rácson keresztül. A szomorú az, hogy bár félórán belül kijött a járőr,
igaz,  éjfélkor  jelentkezett  egy nyomszakértő,  hogy  jönne  nyomokat  rögzíteni,  aki
másnap délelőtt ezt elvégezte fél nap alatt, viszont négy hét alatt egy nyomozó nem
jelent meg náluk. Hogyan akarják az íróasztal mellől a betörőket elfogni? Sajnálatos
módon  egy  évvel  ezelőtt  szóvá  tette  a  részönkormányzati  ülésen  illetve  a
közmeghallgatásokon  is,  hogy  a  területükre  a  Máltai  Szeretetszolgálat
hajléktalanokat  telepített  be.  A  hajléktalanok  életvitelszerűen  élnek  olyan
épületekben,  amelyek  kunyhóknak  nevezhetők.  A  környezetükben  négy  ilyen
ingatlanra telepítettek be hajléktalanokat. Nem mondják, hogy ők a tettesek, de a
holdudvaruk  között  biztos  megtalálható  lett  volna.  Ha  a  nyomozó  kijön,  és  a
nyomozót végigvezetik azokon a területeken, amelyeket ők sajnálatos módon tudják,
hol  lehetne megtalálni  őket,  ha valamit  tettek volna, remélhetőleg a tőlük elrabolt
dolgok  egy  része  is  visszakerült  volna.  Hiába  kérték  eddig,  talán  most
meghallgatásra kerülnek, igenis szükségszerű volna a kamerarendszer kiépítése a
Frankhegyre  fel  s  levezető utakon,  akkor  talán nyomon tudnák követni.  Most  hol
tartanak?  Új  kamerákat  építenek  ki  s  próbálják  saját  maguk  környezetét  is
megfigyeltetni,  de  miért  nekik  kell  ezt  megtenni?  Miért  nem  kaphatnak  arra
biztosítékot,  hogy négy vagy öt  felvezető  útra  kiteszik  a  kamerát,  ugyanennyi  az
elvezető  út  is  s  a  130  ha  terület  legalább  kamera  szempontjából  védett  volna.
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Nagyon  kérik,  próbáljanak  ezen  elgondolkodni,  próbálják  a  közbiztonságot
valamiképpen  megteremteni,  hogy  ne  úgy  kelljen  elmenniük,  hogy  valakivel
biztosítják a ház biztonságát mindaddig, míg haza nem érkeznek. Ez egy tarthatatlan
állapot. Kérnének erre valamilyen megoldást találni. 

Wittinghoff Tamás polgármester:  Jelzi, hogy kapitányúr képviseletében jelen van
Kassai András alezredes úr, aki közrendvédelmi alosztályvezető. Gondolja, jegyezte
az előbb elhangzottakat s erről majd konzultálnak, mit lehet tenni. 

Bodnár Margit, lakótelepi lakos: Nagyon jónak tartja, hogy ez a terület, legalábbis a
városnak ezen területe sok játszótérrel rendelkezik, amit időről-időre szépen karban
is  tartanak.  Amit  egy  kissé  problémásabbnak  érez,  ahogy  polgármester  úr  is
elmondta,  fontosnak  tartja  az  intézményi  fejlesztéseket,  egészséges  életmódra
nevelés  illetve  annak  erősítését,  lehetőségeinek  megteremtését.  Arra  szeretné
felhívni a figyelmet, úgy látja, hogy a nagyobb gyerekek (7-8 év felettiek) számára
kevesebb a lehetőség. Tehát a meglévő játszótereik nagyon jó szabadidő eltöltést
kínálnak  a  kisebbek  részére,  viszont  az  már  néhány  esetben  kérdéses,  ha  úgy
érkezik  egy  család,  hogy  van  kisgyerek,  kisiskolás  vagy  10  év  körüli,  akkor  az
problémásabb, mert egy tér van, mint a Patkó utcai óvodánál elkezdenek játszani,
akkor az lehet, hogy túl durva a kicsik számára. E mellé a játszótér mellé lehetne
kisebb futball,  kosárlabda tehát  egy többfunkciós  sportpályát  létrehozni  egy ping-
pong asztallal,  esetleg szabadidős fitnesz gépekkel,  amely nagyon jó lehetőséget
biztosítana,  hogy  az  ott  lévő  szülők  s  nagyobb  gyerekek  tudnának  testmozgást
végezni miközben figyelnének a gyermekeikre. 

Wittinghoff Tamás polgármester:  Ikergyermekei pont 9 évesek, szinte állandóan
játszótérre  jártak,  de  most  már  hogy  suliba  járnak,  mennek  a  Liverbe,
asztaliteniszezni,  ezekhez sportpályák szükségesek.  A következő lépcső,  amelyre
utalt a hozzászóló, felnőtt játszótérként tartják számon. Megjegyzi, már lenne ilyen
játszótér, ha a lakossági tiltakozás annak idején ezt nem akadályozza meg. Most úgy
tűnik, ez is be fog szorulni a Herman udvarára, de szándékozik az önkormányzat
ilyent  kialakítani,  s  a  többi  észrevételt  megfontolják.  Reméli,  ez  a  korosztály
(kiskamaszok  s  az  egyre  inkább  kamaszodók)  -  mert  tényleg  van  lehetőség  az
iskolákban  s  a  különböző  sportpályákon  –  szervezetten  akár  kézilabdázni,
kosárlabdázni, focizni fognak, mert tényleg annyi lehetőség van. 

Bodnár Margit, lakótelepi lakos: Polgármester úrnak nagyrészt igaza van, viszont a
Herman  egy  nyitott  iskola,  az  udvart  iskolaidőn  kívül  szabadon  használhatják  a
lakosok,  a  Bleyer  Iskola  nem  ilyen  szemléletű  (Wittinghoff  Tamás:  ott  nincs  is
lehetőség.).  S  valóban  az  iskolásokat  elég  jól  leköti  az  iskola,  sokan  járnak
szakkörre, sporttevékenységre, edzésre, de akinek nincs arra úgy módja vagy mégis
akad szabadideje, nagyszerű ha helyben és a szabadban tud ennek hódolni. 

Wittinghoff Tamás polgármester: Végiggondolják, hogy lehet ennek eleget tenni. 
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Nagy Zsolt, Ifjúság utcai lakos: Sajnálatos módon az épületben kedd éjszaka tűz
ütött ki, amely által országos hírnévre is szert tettek. Az Ifjúság utca 36. sz. alatti
épületben történt a tűz, ahol a lakó nem a parkoló felőli oldalra, hanem iskola felőli
oldalon lévő erkélyre menekült ki  a tűz elől.  A helyszínre érkező tűzoltók kosaras
kocsival illetve egyéb eszközökkel nem tudták megközelíteni az épületet. Több lakó
is arra kérte a közmeghallgatásra jövet, hogy (Wittinghoff Tamás jelzi, meg is kapták
a levelet.) esetleg egy műszaki bejárásra vagy (Wittinghoff Tamás: hogy a Bleyer
Iskola  felől  meg  lehessen  közelíteni…)  Igen,  mert  arra  az  oldalra  néznek  más
lakások is, ahol konyha van vagy esetleg az iskolában történik egy hasonló dolog….
(Wittinghoff Tamás kérdi, mitől keletkezett a tűz?) A fiatalember elmondása szerint
feltett csirkét sütni olajban, s közben leült TV-t nézni s elszundikált a televízió előtt.
(Wittinghoff Tamás: elmondja nem volt a károsultnak nem volt biztosítása sem, óriási
problémák vannak, de ez egy zárójeles körülmény. Megnézik ezt a dolgot.) Megkérik
a  tisztelt  hivatalt,  járja  körül  az  épületet…  (Wittinghoff  Tamás:  Remélik  a  nagy
számok törvénye szerint több ilyen nem lesz, de valóban meg kell nézniük.) Előzzék
meg a bajt. 

Kovács István, Budaörs, Budakeszi úti  lakos: Sikeres öt éves munkát kíván a
megválasztott testület tagjainak. Velük együtt ez évi háromszoros választás a hivatalt
jelentősen többletmunkával terhelte, úgyhogy azt hiszi Jegyző Úr is kiváló munkát
végzett  a  választási  bizottsággal  együtt.  Megint  csak  tanúját  adja  a
tájékozatlanságának,  ugyanis  nem  tudja,  a  helyi  képviselők  fognak-e  tartani  a
jövőben éves tájékoztatót a munkájukról  illetve hasonlóan egy-egy kis részletet  a
város  jövendő  terveiről  az  adott  körzet  lakóinak  ismertetésül,  ugyanis  8  év  alatt
ilyesmire  nem  kapott  alkalmat.  Itt  ugyan  egy  alapos  tájékoztató  szokott  lenni  a
közmeghallgatás előtt, a mostani alkalommal egy kicsit  interaktívvá szeretné tenni
ezt a kérését. Hallott a rádióban egy olyan kis riportrészletet, háziorvosok iparűzési
adó fizetésére kötelezettek, nem tudja, hogy ez így van-e a városban illetve terheli
ilyen a rendelőközpontot vagy annak dolgozóit? Továbbá ha ilyen létezik, lehet-e őket
tehermentesíteni ettől az iparűzési adótól? 

A másik dolog: folytatni szeretné azt, amelyet az előző közmeghallgatáson említett. A
világháborús  eseményekkel  kapcsolatos  részben  kutatómunka,  amelyet  történész
team dolgozhatna fel az áldozatokra vonatkozóan is, ugyanis a település ez alatt a
négy éves háborús időszak alatt 160 polgárát veszítette el a frontokon. Elhangzott
egyébként az 1921. évi királypuccs alkalmából, amelynek színhelye Budaörsön volt,
az úgynevezett budaörsi csata. A Károly király utca elején van egy emléktábla, s az,
hogy még az osztrákoknál is előbb megbocsátottak a Habsburgoknak, nemcsak ez
tanúsítja,  hanem Habsburg Ottó díszpolgársága is.  Úgy érzi,  amennyiben kialakul
majd Budaörsön is, esetleg olyan tervek hangozottak el már, miszerint ez a budaörsi
vasúti  rendszerváltozások  előtt  áll,  de  mindenek  előtt,  mint  történelmi  helyszín,
történelmi  emlékhelyként  egy obeliszk megörökíthetné ezt  az alkalmat,  amely azt
jelenti, bár nem egy nagy tömegeket felvonultató, de mégis majd 400 éves Habsburg
fennhatóság végét jelentette ez a bizonyos IV. Károly féle próbálkozás. 

Szeretne még szólni arról, a város pénzügyileg is rendkívül strukturált, sok mindenre
kell  fordítaniuk.  Esetleg  egy  olyan  javaslat  befogadásra  kerülhetne,  miszerint  a
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Budaörs díszpolgára címmel rendelkező polgárok kaphatnának valamilyen rendszer
pénzbeli juttatást is, a nyugdíjkorhatár feletti díszpolgárokra gondol elsősorban. 

Úgy  érzi,  hatósági  jogkörbe  esne  ez  a  bizonyos  utcanév  változtatás,  ugyanis  a
budaörsi  kis  hegyeket  tükörfordítással  magyarosították  a  német  megnevezésből.
Ezek a hegyek környékén ugyanilyen magyar nyelvű utcanevek szerepelnek. Mikor
várossá  lett  Budaörs,  az  Odvashegy  és  a  Kőhegy  közé  eső  területen  többféle
egymással  y  alakzatban  találkozó  utcarendszer  viselte  egységesen  Budakeszi  út
nevét.  Ennek az  utcanév módosítása,  korszerűsítése  megtörtént,  az  ő  utcarésze
viszont  a  Kőhalom utcanevet  kapta,  amely az  eredeti  Schleiberberg  utca  nem a
névbeli megfelelője. Mivel ehhez testületi döntés is szükséges, szeretné megkérni a
körzet képviselőjét, dr. Bakó Krisztinát illetve az a Képviselő-testületet, támogassák a
javaslatát abban, hogy rendezésre kerüljön az utcanév megváltoztatása. 

Wittinghoff  Tamás polgármester:  Az utcanévvel  kapcsolatosan megjegyzi,  ilyen
esetben mindig kikérik a lakosság véleményét, az alapján hozzák meg a döntést,
amennyiben az elsöprő többség ezt így gondolja, nincs semmi akadálya. Szokott ez
problémát jelenteni, hogy ilyenkor lakcímkártyát… 

Kovács István, Budaörs, Budakeszi úti  lakos:  Ehhez annyit  fűzne hozzá, hogy
jómaga  már  64  éve  lakik  ebben  az  utcában  s  jómaga  a  legrégebbi  lakó.
Nyilvánvalóan most is érkeznek új lakók, s ha valaki egy településen kinéz magának
egy telket,  ahol  építkezni  szeretne,  azt  hiszi,  nem nagyon  áll  közel  hozzá  hogy
ilyesmi dolgokban visszaturkáljon, amelyre jómaga emlékszik. Ezért említette ezt a
dolgot,  miszerint  ilyen  alapon  úgy  érzi,  ez  a  kérés  nem  sértené  az  itt  lakókat.
Ugyanakkor érti azt, amit polgármester úr, de miután úgy érzi, hosszú ideje kéri ezt
és nem nevez meg előző képviselőket, akik ez ügyben nem tettek semmilyen lépést,
amennyiben van a hivatal felől lehetőség, amennyire lehet, adják meg a segítséget
majd a lakóknak ha felmerül ez a kérdés, támogassák őket abban, minél gyorsabban
meg tudják szerezni illetve amit lehet, illetékmentesen megkaphassanak. 

 Wittinghoff Tamás polgármester:  Tehát ilyen esetben minden ingatlantulajdonost
megkeresnek  a  javaslattal  s  megkérik  a  véleményét,  mert  azt  gondolják  ez  így
helyes,  minden állampolgárnak azonos jogai  vannak és  e  tekintetben így fognak
jelenleg is eljárni. Az utcanév változtatás nagyon sok mindent magával von, többek
között az igazolványok, lakcímkártya és így tovább, akinek cége van oda bejelentve,
ráadásul még alapító okirat módosítást s számos dolgot jelenthet. Az önkormányzat
anélkül  nem dönt,  hogy ebben nem látna  világosan,  hogy az  ott  élőknek milyen
elképzelése van egy ilyen javaslatról. 

Mihály László, Kővirág utcai lakos: Az előbb felvetődött a sport lehetősége. Egy
kritikát mondana, ha megengedik: áthelyezték a játszótéren a kosárlabda pályákat.
Mind a két palánk egy alapvonalon van. Valamikor ’55-ben Magyarország Európa
bajnok  volt.  Átvesznek  Amerikából  olyan  szokást,  amely nem segítik  a  gyerekek
fejlődését, mert a két palánk alatt 15 gyerek toporog, s nem férnek el. Arra kéri a
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képviselőket, hogy az eredeti alapvonalon lévő palánk mellett a másik alapvonalon is
palánk legyen,  ne csak egy oldalon. Ha ezt az amerikai  játékot át  akarják venni,
akkor rakjanak egyet a jobb oldalra, s egyet a baloldalra, így a gyerekek is jobban
elférnek, nem fogják ott a két palánk alatt egymást lökdösni. Ez egy kritika volt, mert
valamikor olimpiai aranyérmesek voltak a férfi kosárlabdában, s bronzérmesek voltak
a női kosárlabdában. Tehát ragaszkodjanak az eredeti játékszabályokhoz. Át lehet
venni mindent, de az a megoldás, hogy a gyerekek fejlődjenek, az eredeti játékot
játsszák, ne az Amerikából behozottat. 

Sós  Józsefné,  budaörsi  lakos:  A  fiának  25  évvel  ezelőtt  vett  egy  házrészt.
Jómagának van egy fél háza, rajta hagyták az élvezeti jogot a gyerek házán. Ezért
neki visszamenőleg kellett fizetnie adót. 

Wittinghoff Tamás polgármester:  Jelzi, hogy ez nem a közmeghallgatás témája.
Jegyző Úrnál vagy Kisgergelyné Matisz Katalin adóiroda vezetőnél kell  érdeklődni
egyedi hatósági ügyben. 

Kator Sándor, Bor utcai lakos: A Bor utca egészen a Kisfaludy utcáig tart. Van egy
bizonyos szakasz a temetőtől felfelé, amelyet egyirányúsítottak amikor a csatornázás
volt.  Ettől  a szakasztól  lejjebb a Kisfaludy utcáig kétirányú az utca. Jómaga pont
középen  lakik,  ahol  van  egy  nagy  emelkedő,  s  mikor  kocsival  kiáll  egyszerűen
képtelen felfele elindulni főként ha nem sózzák le az utat. (Wittinghoff Tamás kérdi,
téli gumi van?) Persze, alapvető. S így neki vissza kell mennie. Ha a sarkon ott áll
egy rendőr, abban a pillanatban gond van. 

Wittinghoff Tamás polgármester:  Ez az önkormányzat hatáskörébe tartozik, meg
fogják vizsgálni. Volt annak racionalitása, miért alakul így ki, megválaszolják. 

Kator Sándor, Bor utcai lakos: Az önkormányzatoktól elvették azt a lehetőséget,
hogy az állam beviszi magához a pénzeket, a rádióban hallotta. (Wittinghoff Tamás:
nincs ilyen.) A rádióban hallotta,  hogy a hűtőt  megadóztatják.  Az önkormányzatra
bízzák. Mi várható? 

Wittinghoff Tamás polgármester:  Nem nagy híve azoknak, akiknek ilyen jellegű
döntésekben  most  itt….  Legyenek  tisztességesek,  ilyen  döntés  nem  volt.  Olyan
döntés volt,  hogy az önkormányzatok lehetőségét megnövelték arra vonatkozóan,
hogy mire vethetnek ki adót. Budaörs ilyen döntést nem hozott. 

Kator Sándor, Bor utcai lakos: Tudja, hogy nem hoztak, de mi várható?

Wittinghoff  Tamás  polgármester:  Ne  aggódjanak,  a  lakosságot  nem  kívánják
terhelni semmilyen adóval. 

Miután nincs több hozzászóló, mindenkinek köszöni a részvételt, a közmeghallgatást
1759 órakor bezárja. 
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k.m.f.

dr. Bocsi István Wittinghoff Tamás 
      jegyző     polgármester
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